



Australian Government
Department of Health

ပီးလီအသီလာတၢ်ကမၤစၢၤမၤကဘၢလီၤ COVID-19 အတၢ်ရၢလီၤအသး

COVIDSafe အဲးဖဲမ့ၢ်ပီးလီအသီတခါလီၤ. ယုၢ်ဒီးတၢ်မၤကွၢ်, တၢ်က ဆဲးကဆီအလုၢ်အလၢ်လၢအဂ့ၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်စီၤစ့ၤတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ကမၤစၢၤမၤကဘၢလီၤခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရၢးစံအတၢ်ရၢလီၤသးလၢအိးစၢၤတြၢလယါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

COVIDSafe အဲးဖဲအံၤထဲဒၣ်ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကမၤစၢၤမၤကဘၢလီၤအိၣ်တြၢလယါဖိတဖၣ်ပူၤပူၤဖျဲးဖျဲးဒီဖျိတၢ်မၤချ့ထီၣ်အကျိၤအကွၢ်လၢတၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါပုၤလၢအအိၣ်ဘူးတ့ၢ်ဘၣ်ဒီးပုၤတဂၤလၢအအိၣ်ဒီးခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရၢးစံန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်စဲၣ်ဒီးဟီၣ်ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပဒိၣ်ပပုၤတဖၣ်ကဆဲးကျိးန့ၣ်ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ဆါဃၢ်အကျိၤဒီးကတဲဘၣ်န့ၣ်-

- တၢ်လၢနကဘၣ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်
- မ့ၢ်နကလိၣ်အိၣ်လီၤဖျိၣ်နသးလၢတၢ်ကကွၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဆါအဂီၢ်ခါ
- မ့ၢ်တၢ်ကမၤန့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်ဒဲလဲၣ်, အခါဖဲလဲၣ်ဒီးတၢ်လီၢ်ဖဲလဲၣ်ဒီး
- မ့ၢ်တၢ်ကဒိသဒါနကစၢ်အသးဒီးနဟံၣ်ဖိဃီဖိဒဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဲးဖဲအံၤမ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်သးမၤကလီၤဒီးအပူၤတအိၣ်ဘၣ်. နထူးန့ၢ် COVIDSafe လၢနအဲးဖဲအလီၢ်(app stores)တဖၣ်အလီၤသ့လီၤ. တၢ်ကမၤနကထၢလီၤနမံၤ, လီၤတဲစီၣ်ဂံၢ်, လံာ်တၢ်ကဝီၤနီၢ်ဂံၢ်ဒီးသးန့ၣ်အယုၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤတၢ်ကတီၢ်ထီၣ်အီၤလၢတၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအလီၢ်လၢအပူၤဖျဲးဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲၣ်တခါအလီၤဒီးသ့အီၤလၢတၢ်ကထူးထီၣ်နီၢ်ဂံၢ်ဒီးသးန့ၣ်တခါန့ၣ်လီၤ.

အဲးဖဲအံၤကမၤတၢ်လၢနလီၤတဲစီၣ်အပူၤဖဲန့ၣ်ဖဲမၤလဲၣ်တၢ်လၢနကိးမုၢ်နံၤဒဲးအဂီၢ်အခါလီၤ. ကသ့ဝဲဒၣ်ဘလူထူးသံလၢတၢ်ဃုထံၣ်န့ၣ်ပုၤသ့အဲးဖဲလၢအဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတၢ်ပူၤဖျဲးအကဟံးန့ၢ်ဟံၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒဲးသိးပုၤသ့အဲးဖဲတဖၣ်လၢနအိၣ်ဘူးထိးဘၣ်တဖၣ်ယုၢ်ဒီးမုၢ်နံၤ, တၢ်ဆါကတီၢ်, တၢ်ဒုၣ်စၢၤဒီးတၢ်ဆါကတီၢ်အယုၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဘူးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤတမၤနီၣ်တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲဘၣ်.

တၢ်ထိးဘၣ်အိၣ်ဘူးအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤပျိၣ်လဲအသးဆူၣ်ဂံၢ်ဖျါၣ်ခူသ့ၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်ကီၤလၢနအဲးဖဲလၢအအိၣ်လၢနလီၤတဲစီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. နဒဲလဲၣ်နမၤန့ၢ်သ့အီၤတသ့ဘၣ်.

တၢ်အိၣ်ဘူးထိးဘၣ်အဂ့ၢ်အကျိၤအံၤတၢ်ဟံၣ်ကီၤအီၤထဲဒၣ်လၢအဲးဖဲအပူၤလၢ၂၁သီဒီအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဆါကတီၢ်တခါအံၤဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဆါအဃၢ်အတၢ်ကအိၣ်ဖျါထီၣ်အဂီၢ်အခါကတၢ်၁၄သီ, ဒီးတၢ်ဆါကတီၢ်အယံာ်လၢတၢ်ကမၤလီၤတံၢ်တၢ်အစၢၤလၢအမ့ၢ်တၢ်ဆါအဃၢ်အိၣ်ခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအယံာ်ဒိၣ်န့ၢ်၂၁သီလၢအအိၣ်လၢအဲးဖဲအလီၤန့ၣ်ထူးသံဒၣ်အကစၢ်အသးလီၤ.

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီး COVID-19န့ၣ်, ကီၢ်စဲၣ်ဒီးဟီၣ်ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပဒိၣ်ပပုၤတဖၣ်ကသံကွၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ဘးပုၤကိးဂၤဒဲးလၢနထိးဘၣ်အိၣ်ဘူးဒီးအီၤဖဲအတယံာ်ဒဲးဘၣ်အခါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

